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Începând cu anul 2025, absol-
venții de liceu care sunt olimpici la 
nivel național cu locurile II, III și men-
țiune nu se mai pot înscrie la facul-
tate fără admitere. În mediul online 
a fost inițiată o petiție pentru corec-
tarea acestei noi schimbări, petiție 
care a fost semnată deja de peste 
2.000 de persoane.  

Olimpicii de nivel național 
cu locurile II, III și mențiune 
nu se mai pot înscrie la 
facultate fără admitere 
Conform ordinului de ministru 

3.693/2024 pentru aprobarea Meto-
dologiei – cadru privind organizarea 
admiterii în învățământul superior, în 
ciclurile de studii universitare de 
scurtă durată, de licență, de master 
și de doctorat, absolvenții de liceu 
care sunt olimpici la nivel național cu 
locurile II, III și mențiune nu se mai 
pot înscrie la facultate fără admi-
tere. 

„Candidații la studiile universi-
tare de licență care au obținut, în pe-
rioada studiilor liceale, distincții 
(premiile I, II, III, la olimpiade școlare 
internaționale recunoscute de Mi-
nisterul Educației și/sau premiul I la 
olimpiade naționale, finanțate de Mi-
nisterul Educației) beneficiază de 
dreptul de a se înscrie, fără susține-
rea concursului de admitere, pe lo-
curi finanțate de la buget, în 
instituțiile de învățământ superior 
de stat și, respectiv, cu taxă, în insti-
tuțiile de învățământ superior parti-
culare sau confesionale. Instituțiile 
de învățământ superior pot corela 
prin regulamentul propriu discipli-
nele școlare la care au fost obținute 
premiile cu domeniile de studii pen-
tru care se organizează admiterea la 
studii”, se arată în ordinul de minis-
tru.  

În mediul online a fost inițiată o 
petiție pentru a fi corectată această 
nouă regulă, adresată Ministerului 
Educației.  

„Solicit reintroducerea posibili-
tății ca și absolvenții de liceu cu pre-
miile II, III și mențiune la olimpiade – 
etapele pe țară să poată beneficia 

de acces direct la universități. Con-
sider că această decizie este nejus-
tificată și are urmări negative atât 
asupra elevilor cu performanțe de-
osebite, cât și asupra sistemului de 
învățământ românesc, în ansamblu; 
este esențială pentru viitorul educa-
țional al acestor elevi de excepție”, 
se arată în petiție.  

Petiția a fost semnată de 
peste 2.000 de persoane  
În petiție sunt menționate și 

șase argumente pentru introduce-
rea posibilității ca olimpicii naționali 
cu premiile II, III și mențiune să 
poată din nou să se înscrie fără ad-
mitere la facultate de anul viitor. Pe-
tiția a strâns deja 2.200 de 
semnături.  

„Recunoașterea meritului aca-
demic și motivația pentru excelență. 
Elevii care obțin premiile II, III și 
mențiuni la olimpiadele naționale 
demonstrează un nivel înalt de cu-
noștințe și competențe într-un do-
meniu specific. Eliminarea 
posibilității lor de a intra la facultăți 
fără examen afectează motivația de 
a continua să investească timp și 
efort în dezvoltarea lor academică, 
descurajând excelența în rândul ti-
nerilor talentați. Acces echitabil la 
oportunități educaționale. Diferența 

între premiul I și premiile II, III sau 
mențiune este, adesea, extrem de 
mică și depinde de factori care nu 
reflectă neapărat întregul potențial 
al elevului. Privarea acestora de 
oportunitatea de a intra la facultate 
ar crea o inechitate în accesul la 
educație, în condițiile în care acești 
elevi au dovedit performanțe remar-
cabile, de multe ori echivalente cu 
cele ale câștigătorilor premiului I. 
Stimularea participării la olimpiade 
și competiții naționale. Introducerea 
unui criteriu restrictiv pentru admi-
terea la facultate va reduce atracti-
vitatea participării la olimpiade și 
competiții naționale, mai ales pentru 
elevii care știu că o mică diferență 
de punctaj i-ar putea împiedica să 
beneficieze de acest avantaj. Astfel, 
se pierde un stimulent important 
pentru participarea la concursuri, 
care contribuie la îmbogățirea expe-
rienței educaționale și personale a 
tinerilor”, se arată în petiție.  

Printre argumentele menționate 
se numără și continuitatea tradiției 
de sprijinire a olimpicilor.  

„Valorificarea capitalului uman, 
înalt calificat. Elevii olimpici repre-
zintă un segment valoros al societă-
ții, care poate aduce o contribuție 
semnificativă în viitorul economic și 
tehnologic al țării. Asigurarea acce-
sului lor la facultăți este o investiție 

în capitalul uman, înalt calificat. Ne-
glijarea premiilor II, III și mențiunilor 
înseamnă pierderea unor tineri cu 
potențial imens, care ar putea aduce 
beneficii majore în diverse domenii. 
Continuitatea tradiției de sprijinire a 
olimpicilor. Până la această schim-
bare, de cel puțin opt ani, metodolo-
gia de admitere a recunoscut 
meritul tuturor premianților olimpia-
delor naționale, indiferent de locul 
pe podium. Această tradiție a oferit 
un cadru în care toți elevii cu perfor-
manțe deosebite erau sprijiniți să-și 
continue parcursul academic în con-
diții optime. Revizuirea acestei prac-
tici contravine eforturilor constante 
de a încuraja performanța educațio-
nală și de a promova egalitatea de 
șanse pentru toți olimpicii. Beneficiu 
pentru universități. Admiterea olim-
picilor cu premiile II, III și mențiune 
aduce un plus de valoare universită-
ților prin diversitatea de perspective 
și experiențe pe care aceștia o aduc. 
Acești elevi sunt, de obicei, curioși, 
motivați și dornici să învețe, repre-
zentând un potențial uriaș pentru 
dezvoltarea cercetării și a inovării”, 
se mai arată în petiție.  

Olimpicii de nivel național cu lo-
curile II, III și mențiune nu se mai pot 
înscrie la facultate fără admitere, în-
cepând cu anul 2025.  

Ștefana ȘOVEA

Începând cu anul 2025, olimpicii de nivel național care au 
obținut locurile II, III și mențiune nu se mai pot înscrie la 
facultate fără admitere. O petiție a fost inițiată în acest 
sens: „Această decizie este nejustificată”
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Semafoarele din orașul Podu Iloaiei 
au fost montate de decor.  
Deși acestea trebuiau să  
funcționeze începând cu 8 
septembrie 2024, branșamentele 
electrice au întârziat lucrarea 

 
Șoferii care sunt nevoiți să treacă prin orașul 

Podu Iloaiei din județul Iași consideră drumul un 
coșmar. De ani de zile, autoritățile publice locale 
și județene promit că rezolvă situația traficului 
aglomerat din zonă, însă nicio instituție nu se ține 
de promisiunile făcute.  

Semafoarele de la Podu Iloaiei au fost 
montate de decor! Primarul Ioan Alexa 
așteaptă contoarele de la E.ON  
pentru ca sistemul să funcționeze 
Sistemul de semaforizare din Podu Iloaiei a 

fost montat pe data de 26 august 2024. De 
aproape o lună de zile, șoferii așteaptă ca acestea 
să fie puse în funcțiune, iar traficul aglomerat de 
la intrarea în oraș să nu mai fie o problemă. Deși 
Ioan Alexa, primarul orașului, a anunțat la începu-
tul lunii septembrie 2024 că sistemul de semafo-
rizare va fi pornit odată cu începerea noului an 

școlar, adică pe 7 septembrie 2024, acest lucru 
nu s-a întâmplat.  

Contactat de reporterii BZI, acesta a transmis 
că așteaptă ca E.ON să monteze contorul de ener-
gie electrică pentru ca sistemul să poată fun-
cționa. Acest lucru durează între trei și cinci zile, 
astfel, în următoarea perioadă este posibil ca se-
mafoarele de la Podu Iloaiei să fie funcționale.  

„A fost făcută solicitarea la E.ON să monteze 
contorul. După ce montează contorul în următoa-
rea zi, putem da drumul la semafoare. Prima dată, 
se montează semafoarele, după, se face instalația 
cu o firmă acreditată, urmând ca E.ON, la final, să 
monteze contorul, așa este procedura, E.ON are 
între trei și cinci zile să monteze contorul. Asta în-
seamnă că în următoarele zile ar trebui să fie 
montat”, a spus Ioan Alexa, primarul orașului Podu 
Iloaiei.  

Mai mult, directorul DRDP Iași, Mugurel Laicu, 
a transmis că în zonă încă se lucrează la branșa-
mente cu o firmă specializată.  

„În ceea ce privește sistemul de semaforizare 
de la Podu Iloaie, în prezent, se lucrează la bran-
șamente cu firma specializată în branșamente de 
electricitate și întreținere rețea. DRDP Iași a sem-
nat contractul de branșare cu Delgaz Grid, care 
ne-au asigurat că zilele acestea vor fi aduse con-

tractele de furnizare pentru consumatori și apoi 
dau drumul la curent, în vederea funcționării se-
mafoarelor”, a declarant Mugurel Laicu, director 
DRDP Iași.  

Terorizați de praful ridicat  
de mașinile care folosesc ruta 
ocolitoare de la Podu Iloaiei,  
localnicii au pus capcane pe drum  
Pentru a evita traficul aglomerat de la Podu 

Iloaiei, unii șoferi aleg o rută alternativă, mai puțin 
aglomerată, însă drumul este de pământ, iar lo-
calnicii sunt terorizați de praful ridicat de mașini.  

Sătui de miile de autoturisme care trec prin 
fața casei lor și stârnesc praful, aceștia au montat 
țepușe din fier care să le spargă roțile șoferilor ce 
trec prin satul Holm. Mai mult, oamenii au început 
să își creeze singuri cocoașe în fața imobilelor 
pentru a împiedica mașinile să meargă cu viteză.  

Semafoarele din orașul Podu Iloaiei au fost 
montate de decor. Deși acestea trebuiau să fun-
cționeze începând cu 8 septembrie 2024, branșa-
mentele electrice au întârziat lucrarea, iar 
primarul Ioan Alexa a venit cu o nouă promisiune, 
acestea vor fi pornite în următoarele zile, însă nu 
se cunoaște o dată exactă.  

Alexandra MAISNER

Semafoarele de la Podu Iloaiei au fost montate 
de decor! Sistemul nu funcționează, primăria 
ridică din umeri, iar șoferii stau cu orele în trafic
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ApaVital are nevoie de servicii de 
distribuire a corespondenței în ceea 
ce privește facturile, notificările și 
alte documente. Contractul are o 
valoare de 230.000 de euro și este 
pentru o perioadă de un an 

 
Potrivit platformei Sistemului Electronic de 

Achiziții Publice (SEAP), ApaVital SA caută firme 
pentru serviciile poștale de distribuire a cores-
pondenței, precum facturi, notificări și alte docu-
mente. Termenul pentru depunerea ofertelor este 
până la data de 1 octombrie 2024. 

ApaVital caută servicii  
de distribuire a corespondenței 
Contractul are o valoare de 1.177.500 lei fără 

TVA, undeva la 230.000 de euro. Până pe 1 octom-
brie 2024, firmele au timp să depună ofertele. La 
licitația de anul trecut, au fost mai multe contro-
verse în ceea ce privește cerințele și ofertele pri-
mite. Firma Ilra Pink Post Operations SRL era să 
câștige contractul, deși nu avea numărul necesar 
de angajați. În cele din urmă, Poșta Română a 
făcut o ofertă mai avantajoasă, anulând astfel 
prima ofertă.  

„Pentru buna desfășurare a activității propuse 
și menținerea nivelului serviciilor cerute de utili-
zatori, în cadrul Entității contractante este nece-
sară implementarea unei soluții pentru obținerea 

reducerii costurilor de producție și de logistică 
prin externalizarea acelor activități care nu sunt 
direct legate de furnizarea serviciilor de bază ale 
societății ApaVital SA. Scopul acestei achiziții 
este externalizarea activității de servicii cu privire 
la procesul de prestare a activității de distribuire 
a corespondenței – facturi, notificări și alte docu-
mente, de la momentul preluării până la momen-
tul predării corespondenței de către 
utilizatori/beneficiari”, este stipulat în caietul de 
sarcini. 

Majoritatea documentelor  
sunt pentru județul Iași 
Majoritatea documentelor vor fi distribuite 

spre zona rurală din județul Iași, unde sunt cei mai 
mulți clienți. Documentele sunt, în mare parte, 
facturile lunare care trebuie să ajungă la oameni. 

„Sursa de finanțare a contractului de achiziții 
publice de servicii ce urmează a fi atribuit este 
din surse proprii. Prestatorul este responsabil 
pentru corelarea întregii game de servicii cu pri-
vire la procesul de prestare a activității de distri-
buire a corespondenței. Proporția trimiterilor de 
corespondență este aproximativă, reprezintă ast-
fel: 25 la sută în reședința de județ, 70 la sută în 
restul județului și 5 la sută în alte localități și ju-
dețe din România. Contractul se desfășoară pe o 
perioadă de un an, intră în vigoare la data de 
01.01.2024 și se va finaliza la data de 31.12.2024 in-

clusiv”, mai este precizat în documentație. 

Compania mai cumpără  
și reactivi de laborator 
Într-o altă licitație organizată de către ApaVi-

tal, compania cumpără și reactivi pentru labora-
tor. Investiția ajunge la 1.104.944 lei, peste 
200.000 de euro.  

„Achiziționarea reactivilor de laborator din 
prezentul caiet de sarcini este impusă de necesi-
tatea dotării laboratoarelor, în vederea monitori-
zării calității apei potabile produsă și distribuită 
consumatorilor, a apelor uzate preluate în rețelele 
de canalizare exploatate de ApaVital SA de la 
agenții economici, monitorizarea calității apelor 
uzate, epurate, deversate în emisari/cursuri de 
ape, controlul eficienței proceselor de tratare și 
a celor de epurare, precum și pentru realizarea 
determinărilor solicitate de clienții externi ai so-
cietății. Produsele solicitate sunt: reactivi chi-
mici; MRC (Materiale de Referință Certificate)-uri; 
teste cuvetă; kituri de testare; soluții standard; 
reactivi analize bacteriologice apă potabilă, reac-
tivi analize bacteriologice ape uzate; teste rapide 
bacteriologice”, se arată în caietul de sarcini. 

ApaVital va contracta, pentru o perioadă de 
un an, o companie care se va ocupa de serviciile 
de distribuire a corespondenței.  

Petronel ȘTEFAN

ApaVital cheltuie 230.000 de euro pentru 
serviciile de distribuire a corespondenței. 
Contractul va fi pentru o perioadă de un an
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În cadrul IRO Iași funcționează un cabinet de 
vaccinare anti-HPV (Virus Papiloma Uman). 
Acesta a fost inaugurat miercuri, 18 septembrie 
2024, și este situat la etajul 1 al Centrului de 
Screening și Diagnostic în Boli Oncologice al IRO 
Iași, din strada Sărăriei, nr. 177 A.   

La IRO Iași s-a inaugurat  
un cabinet de vaccinare anti-HPV 
Persoanele care doresc să se vaccineze îm-

potriva HPV în cadrul IRO Iași se pot programa la 
numărul de telefon 0374.278.806 sau la adresa de 
email vaccinarehpv@iroiasi.ro, doar în baza rețe-
tei eliberate de medicul specialist/medicul de fa-
milie. Vaccinul va fi ridicat din farmacie în ziua 
vaccinării, în recipient termoizolant, cu maximum 
60 de minute înainte de prezentarea la vaccin 
(conform programării). Dovada orei de achiziție va 
fi ora de pe bonul de la farmacie, care va fi pre-
zentat în momentul vaccinării. Vaccinul este gra-
tuit pentru fete și băieți, cu vârsta între 11 și 18 ani, 
și compensat 50 la sută pentru femeile cu vârsta 
între 19 și 45 de ani. Infecția cu HPV poate avea 
multiple localizări, dar afectează în special colul 
uterin, care face legătura între vagin și uter. In-
fecția cu HPV afectează şi sexul masculin. Vacci-
narea previne apariția diferitelor tipuri de 
cancere, leziuni precanceroase și veruci genitale 
asociate infecțiilor cu HPV. Din cele peste 120 de 
tipuri de HPV, Agenţia Internaţională de Cercetare 
a Cancerului a clasificat 12 tipuri cu risc oncoge-
nic înalt: 16, 18, 31, 33, 35, 39, 45, 51, 52, 56, 58, 59. 
Tulpinile de risc înalt, 16 şi 18, produc peste 70 la 
sută dintre cazurile de cancer de col uterin şi se 
asociază şi cu alte cancere: anale, cancer de 
vulvă şi al vaginului, peniene şi orofaringiene. Tul-
pinile cu risc scăzut determină veruci genitale sau 
papilomatoză respiratorie. 

„Am reușit să deschidem un cabinet de vacci-
nare. Vorbim despre vaccinare anti-HPV, deoa-
rece acesta este primul vaccin pe care noi o să-l 
administrăm. Planul Național de Cancer, care a 
fost aprobat anul trecut, impune, printre altele, un 
accent pe vaccinare. Institutul Regional de Onco-
logie desfășoară o activitate susținută de scree-
ning și ne-am gândit că, dacă avem acest spațiu 
și personal specializat, să facem și vaccinare. Ca-
binetul de vaccinare este situat la etajul I al Cen-
trului de Screening, ne-am gândit că discuțiile și 
recomandarea vaccinului o să se facă, în princi-
pal, de către medicii ginecologi, urologi, în cazul 
băieților și a bărbaților, dar orice altă specialitate 
poate să recomandate acest vaccin. Mai târziu, o 
să efectuăm și alte tipuri de vaccin. După ce per-
soana este informată și este convinsă că dorește 
să se vaccineze, se face și programare pentru 
efectuarea vaccinului. Acesta va fi administrat de 
către medicul epidemiolog sau medicul infecțio-

nist. Vaccinarea anti-HPV se face, în continuare, 
și la medicul de familie, dar o putem face și noi”, 
a declarat ec. Mirela Grosu, managerul IRO Iași.  

Prof. dr. Gabriel Dimofte:  
„E vorba de cancer, nu de o  
răceală sau gripă. Oamenii trebuie  
să știe la ce riscuri se expun” 
Statisticile arată că, anual, în România, 3.300 

de femei sunt diagnosticate cu cancer de col ute-
rin, iar 1.800 dintre acestea pierd lupta cu boala. 
Conform datelor Sistemului European de Informa-
ții cu Privire la Cancer (ECIS) al Centrului Comun 
de Cercetare, în 2022, România continuă să înre-
gistreze cea mai ridicată incidenţă (32,6/‰ 
femei, de cinci ori mai mult decât în Finlanda – 
6,4/‰ femei) şi mortalitate prin cancer de col 
uterin în Uniunea Europeană (16,8/‰ femei, de 
opt ori mai mult decât Finlanda – 2,2/‰ femei). 
În cei 12 ani de când funcționează Institutul Re-
gional de Oncologie (2012-2024), aici s-au înregis-
trat 30.119 cazuri de cancer de col uterin.    

„Sunt țări, așa cum este Australia, în care 
aproape că s-a eradicat cancerul de col uterin și 
nu doar de cel de col uterin. Este ciudat să ai la 
îndemână un instrument cu care poți să eradi-
chezi o boală și să nu o faci. Vaccinul anti-HPV 
este unul tradițional, este pe piață de foarte mult 
timp, are un spectru de securitate foarte bine cu-
noscut și cu riscuri foarte mici. Acesta este sin-
gurul centru de vaccinare anti-HPV din Moldova, 
iar în București funcționează două astfel de cen-
tre. La noi ajung femei de 30 de ani la care nu poți 
să le dai absolut nicio șansă și le trimiți în paliație. 
Vedem oameni de toate categoriile, deoarece 
este un cancer egal cu o boală infecțioasă, care 
se transmite prin contact sexual. Suntem o zonă 
cu cea mai mare incidență din Europa și una din-
tre cele mai mari din lume. Noi nu suntem în sta-
diul în care testăm un vaccin, ci suntem printre 
ultimele țări în care vaccinul se implementează la 
mod serios. Principalul motiv pentru care am aso-
ciat vaccinarea cu IRO Iași este pentru a arăta că 
noi suntem îngrijorați. E vorba de cancer, nu de o 
răceală sau gripă. Oamenii trebuie să știe la ce 
riscuri se expun. A avea un contact sexual nepro-
tejat impune implicații absolut dramatice. Avem 
cazuri care sunt monstruoase, cu handicapuri 
majore, ca să nu discutăm de infertilitate, pentru 
că unele femei ajung din această cauză la inferti-
litate. De cancer de col uterin, în România, se 
moare pentru că, pe de o parte, fetele și băieții nu 
sunt vaccinați, iar pe de altă parte, diagnosticul 
este tardiv. Infectarea cu HPV nu cauzează doar 
cancer de col uterin, ci și cancer de orofaringe. A 
vaccina numai fetele este ineficient, pentru că ră-
mâne o populație foarte importantă neprotejată, 
care este expusă la tot felul de neoplazii cu evo-

luție dramatică și cu handicap major. Una e să-i 
spui unui pacient că îl operezi și se vindecă, așa 
cum este un cancer de col uterin în stadiul I, dar 
un cancer de buze, de limbă, de gât, în mare parte, 
nu se vindecă, iar sfârșitul este unul dramatic”, a 
declarat prof. dr. Gabriel Dimofte, director medi-
cal IRO Iași.  

Persoanele care se vaccinează  
anti-HPV nu trebuie să se teamă  
de apariția reacțiilor adverse  
Prof. dr. Doina Azoicăi, medic primar epide-

miolog și președinte al Societății Române de Epi-
demiologie, a explicat că reacțiile post vaccinare 
anti-HPV sunt minime.  

„În secolul XIX se utilizează vaccinuri perfor-
mante tehnologic, recombinate genetic, încât 
acest mit cu reacțiile adverse a cam dispărut. 
Reacțiile adverse sunt absolut minimale și pot să 
se rezume la roșeață, durere, care cedează fie 
spontan, fie prin aplicarea unei comprese cu 
gheață. Nu trebuie să ne împiedicăm de ideea că 
vor exista reacții adverse. În plus, vaccinul nu se 
face oriunde, nu se face pe stradă, nu se face în 
orice unitate, ci într-o unitate medicală, de către 
personal calificat, care face o evaluare prealabilă 
a persoanei care urmează să fie vaccinată, pentru 
a identifica eventualele contraindicații relative, 
de cele mai multe ori la acest vaccin, adică să nu 
fie febril, să nu fie în perioada acută a unei boli in-
fecțioase, să nu fie în perioada unei imunosupresii 
majore. Este o responsabilitate, vaccinarea nu 
este apă de ploaie, trebuie să existe și o respon-
sabilitate din partea celor care se vaccinează și 
din partea celor care efectuează vaccinarea”, a 
declarat prof. dr. Doina Azoicăi, medic primar epi-
demiolog și președinte al Societății Române de 
Epidemiologie.  

Cabinetul din cadrul IRO Iași este singurul cen-
tru de vaccinare anti-HPV din zona Moldovei. 
Acesta funcționează în fiecare zi de miercuri, 
între orele 12:00-14:00. 

Codruța ȘOROAGĂ

În cadrul IRO Iași funcționează un cabinet de vaccinare 
anti-HPV! Virusul face ravagii în România: „Ajung femei 
de 30 de ani la care nu poți să le dai absolut nicio șansă”
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Actrița Mălina Lazăr, fiica 
renumitului regizor Ovidiu Lazăr, și-a 
construit succesul în cariera de 
teatru prin forțe proprii. Deși tatăl 
său nu a fost de acord cu alegerea ei 
profesională, actrița de 27 de ani  
a demonstrat că talentul și 
determinarea au fost cheia 
succesului, recent premiată  
la Gala UNITER 

 
Mălina Lazăr, actriță a Teatrului Național „Va-

sile Alecsandri” din Iași, are 27 de ani și și-a con-
struit succesul pe propriile picioare. Absolventă 
a Facultății de Teatru din cadrul Universității Na-
ționale de Arte „George Enescu” din Iași, Mălina a 
demonstrat că talentul și determinarea sunt 
esențiale pentru a reuși în lumea teatrului. Deși 
este fiica unui regizor cunoscut, Ovidiu Lazăr, Mă-
lina a ales să își croiască propriul drum, fără a se 
sprijini de numele tatălui său. 

Mălina Lazăr, actriță a Teatrului 
Național „Vasile Alecsandri” din Iași,  
și-a construit succesul pe propriile 
picioare, fără a se folosi de numele 
tatălui său, Ovidiu Lazăr 
Deși ar putea părea că statutul de fiică a unui 

regizor cunoscut i-ar fi netezit drumul în cariera 
artistică, Mălina Lazăr mărturisește că a ales să 
își croiască singură propriul drum, parcursul său 
nefiind influențat de tatăl ei. 

„Tatăl meu nu a vrut deloc să dau la teatru, 
probabil pentru că știe că e o lume nu neapărat 
roz, e o lume destul de rea uneori, și atunci nu 
cred că îți dorești asta ca părinte, pentru copilul 
tău”, a spus Mălina Lazăr, actriță a Teatrului Na-
țional „Vasile Alecsandri” din Iași. 

Mălina a fost conștientă de la început că nu-
mele tatălui său va fi adus în discuție și s-a pre-
gătit pentru comentarii mai puțin plăcute.  

„Eu, de când am știut că voi da la actorie, am 
știut că va fi adus în discuție numele tatălui meu 
și știam că o să urmeze diferite comentarii, poate 
mai puțin plăcute. Nu a contat, pentru că eu 
mereu am făcut lucrurile în felul meu, iar el nu a 
influențat cu absolut nimic”, a explicat Mălina 
Lazăr, actriță a Teatrului Național „Vasile Alec-
sandri” din Iași. 

Tatăl a înțeles, în cele din urmă, dorința Măli-
nei de a descoperi pe cont propriu lumea teatrului 
și i-a lăsat libertatea de a își alege singură drumul 
și de a lua propriile decizii, iar când a fost nevoie 
de vreun sfat sau când a avut nevoie de ajutor, ea 
a spus că tatăl ei mereu a fost acolo, dar nu s-a 
băgat, nefiind intruziv în parcursul ei. Tatăl Măli-
nei, Ovidiu Lazăr, nu a încercat niciodată să îi 

arate cum ar trebui să fie lucrurile sau cum ar tre-
bui să facă, pentru că a înțeles că ea vrea să des-
copere pe cont propriu, iar dacă greșește, să 
greșească pentru că a fost alegerea ei. Această 
independență i-a permis să se dezvolte artistic, 
în mod autentic, și să fie apreciată pentru talentul 
său, nu pentru numele pe care îl poartă.  

„Am muncit din greu pentru fiecare rol și nu 
am permis niciodată ca numele tatălui meu să 
aibă vreo influență asupra mea. Premiul câștigat 
la Gala UNITER pentru «Cea mai bună actriță în rol 
secundar» este o recunoaștere a efortului meu, 
nu a numelui pe care îl port”, a spus Mălina Lazăr, 
tânăra actriță a Teatrului Național „Vasile Alec-
sandri” din Iași, recent premiată la Gala UNITER 
pentru „Cea mai bună actriță în rol secundar”. 

Mălina Lazăr nu poate spune că a avut o reve-
lație bruscă care să o determine să devină actriță. 
Crescând în teatru, a umblat toată copilăria prin 
teatru și pe lângă actori, însă nu avea în cap ideea 
de a deveni actriță. Pasiunea pentru teatru a în-
ceput să prindă contur în timpul liceului, când a 
facut parte dintr-o trupă de teatru, în limba fran-
ceză, la Liceul „Mihai Eminescu” din Iași. 

„Cumva, de acolo a început să îmi placă tea-
trul. Am început, mai întâi, să îl fac în felul meu și, 
după aia, am ajuns în zona profesională. De la 
trupa de teatru din liceu a început să îmi placă sa 
fiu pe scenă”, spune Mălina Lazăr, actriță a Tea-
trului Național „Vasile Alecsandri” din Iași. 

Cu toate că a lucrat sub îndrumarea tatălui 
său în unele producții, Mălina a reușit să păstreze 
o relație profesională clară, fără a permite ca re-
lația lor personală să interfereze. 

„La început, m-am gândit că va fi dificil să se-
parăm relația tată-fiică de cea actor-regizor, dar 
am reușit să stabilim foarte clar aceste limite. Pe 
scenă, el este regizorul, iar eu sunt actrița, fără 
compromisuri personale”, a spus Mălina Lazăr, ac-
triță a Teatrului Național „Vasile Alecsandri” din 
Iași. 

Acest echilibru i-a permis să se dezvolte ar-
tistic în mod independent și să fie apreciată pen-
tru talentul său autentic. Mălina Lazăr este un 
exemplu al faptului că succesul nu vine neapărat 
dintr-o moștenire profesională, ci din pasiune, 
muncă și dedicare. 

După absolvirea liceului, drumul a fost natural 
spre Facultatea de Teatru din Iași, specializarea 
Arta actorului și, ulterior, un masterat în același 
domeniu. 

Primele emoții, 
pe scena mare a Teatrului Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași 
Debutul pe scena mare a Teatrului Național 

„Vasile Alecsandri” din Iași a reprezentat, pentru 
Mălina, un moment plin de emoții, pe care îl reme-

morează cu intensitate.  
„Am fost copleșită de impactul publicului. Nu 

mi-am imaginat că atâtea perechi de ochi pot să 
aibă un impact emoțional asupra ta ca actor, am 
avut așa o emoție, care, în același timp, îmi spu-
nea că am ales drumul care trebuia, pentru că mi-
a plăcut foarte mult ce am simțit, am simțit că 
sunt în locul în care trebuie”, a explicat Mălina 
Lazăr, actriță a Teatrului Național „Vasile Alec-
sandri” din Iași. 

Premiul câștigat la Gala UNITER pentru „Cea 
mai bună actriță în rol secundar” a venit ca o con-
firmare a muncii susținute, pe care Mălina o in-
vestește în fiecare rol. În spectacolul „Antologia 
dispariției”, regizat de Radu Afrim, Mălina inter-
pretează șase personaje, dintre care patru sunt 
roluri de copii, roluri dificile pe care le-a explorat 
cu răbdare și creativitate.  

„Sunt roluri care mi s-au părut destul de grele 
de la început și pe care le-am descoperit greu, dar 
și când le-am descoperit, a fost o bucurie pentru 
mine și, cumva, emoția a pornit și din faptul că 
altfel te simți când câștigi  cu ceva care îți place 
și ceva la care știi că ai muncit foarte mult și în 
care chiar ai pus suflet, și atunci a venit așa, ca o 
mare bucurie. Am simțit recunoștință foarte 
mare”, a spus Mălina Lazăr, actriță a Teatrului Na-
țional „Vasile Alecsandri” din Iași. 

Mălina Lazăr le recomandă tinerilor care își 
doresc o carieră în teatru să își urmeze visurile 
doar dacă sunt cu adevărat pasionați de acest do-
meniu. 

„Teatrul nu este o carieră pe care să o urmezi 
din hobby. Este o lume dificilă și trebuie să îți do-
rești cu adevărat asta. Îi sfătuiesc pe tinerii care 
vor să devină actori să aibă încredere în propriile 
lor instincte și să își urmeze propriul drum, fără 
să se lase influențați de părerile celor din jur”, ex-
plică Mălina Lazăr, actriță a Teatrului Național „Va-
sile Alecsandri” din Iași. 

Mălina Lazăr, tânăra actriță a Teatrului Națio-
nal „Vasile Alecsandri” din Iași, își continuă par-
cursul artistic, construindu-și succesul în carieră 
prin propriile forțe, fără să se sprijine de numele 
familiei. 

Iulia MARIA

Actrița Mălina Lazăr, fiica renumitului regizor Ovidiu Lazăr, 
și-a construit succesul pe propriile picioare: „Tata nu a vrut 
să dau la teatru. Am muncit din greu pentru fiecare”
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Scandal la Palatul Copiilor Iași! 
Părinții copiilor care sunt înscriși la 
cursurile din cadrul instituției de 
învățământ sau care doresc să îi în-
scrie la cursuri cer efectuarea orelor 
după-amiază. Aceștia susțin că unii 
profesorii predau și în privat, motiv 
pentru care își pun orele preferențial 
la instituția de stat.  

Scandal la  
Palatul Copiilor Iași  
Alexandra Bejan își dorește să o 

înscrie pe fiica sa la cursurile de 
dans din cadrul Palatului Copiilor 
Iași, însă nu reușește din cauza ora-
rului. Copilul este înscris la o grădi-
niță cu program prelungit, iar 
cursurile din cadrul Palatului Copiilor 
încep în anumite zile, de la ora 12:30.  

„Mi-aș dori să o pot înscrie pe 
fiica mea la cursurile de dans din ca-
drul Palatului Copiilor Iași, însă acest 
lucru îmi este imposibil. Toate cur-
surile sunt ori dimineața, ori înce-
pând cu ora 12:00. Părinții care au 
copiii înscriși la grădiniță nu pot be-
neficia de gratuitatea unor cursuri 
pentru cei mici, pentru că este gân-
dit un program care, efectiv, să îi îm-
piedice să facă acest lucru. Nu 
înțeleg cine aprobă acest orar, pen-
tru că beneficiarilor le este imposibil 
să ajungă la cursuri. Fetița mea este 
la program prelungit la grădiniță, 
deci până la 16:00. Iar în cazul nos-
tru, sunt alte sute de copii și părinți 

care și-ar dori să meargă cu copiii la 
diferite cursuri. Totuși, ar trebui gă-
sită o soluție în așa fel încât să poată 
beneficia cât mai mulți copii, nu 
spun neapărat să înceapă programul 
după ora 16:00, dar măcar de la 14:00 
și, eventual, și în weekend. Care este 
scopul Palatului Copiilor? Nu ar tre-
bui să se plieze cumva pe programul 
celor mici?”, declară Alexandra 
Bejan, mama unui copil.  

Un alt părinte care are copilul în-
scris la un curs din cadrul instituției 
de învățământ susține faptul că mai 
mulți profesori predau și în privat, 
motiv pentru care, la Palatul Copiilor, 
își pun orele preferențial.  

„Normal că nu pot să îmi duc co-
pilul la cursurile de la Palatul Copiilor 
dacă profesorii au ore și în privat, iar 
la stat, își pun orele cum vor ei, pre-
ferențial. Cum să îl duc eu de la ora 
12:00 dacă el iese de la școală la 
aceeași oră? Conducerea ar trebui 
să ia măsuri, iar programul să fie 
făcut, în totalitate, după-amiază. 
Sunt mulți profesori care fac cursuri 
în privat, iar de cei care vin să facă 
niște cursuri gratis, nici nu îi intere-
sează”, declară un părinte.  

Reprezentanții 
instituției adună 
nemulțumirile părinților  
Reporterii BZI au luat legătura cu 

Gabriela Andrei, directorul adjunct al 

Palatului Copiilor Iași, care a trans-
mis faptul că este greu ca toți părin-
ții să fie mulțumiți.  

„Este ușor părintelui să stea pe 
capul nostru, să nu ne lasă să ne 
facem treaba. Fiind cursuri gratuite, 
este normal să atragem nemulțu-
mire. Sunt anumite aspecte, locuri 
limitate. Este foarte problematic să 
ajungi la un consens cu toți”, declară 
Gabriela Andrei, directorul adjunct al 
Palatului Copiilor Iași.  

Ulterior, Gabriela Andrei, direc-
torul adjunct al Palatului Copiilor 
Iași, a trimis un mesaj reporterilor 
BZI.  

„Discuția de la telefon nu este de 
transmis oficial. Totul discutați cu 
doamna purtător de cuvânt”, scrie 
Gabriela Andrei, directorul adjunct al 
Palatului Copiilor Iași.  

Ana Hegyi Purice, purtătorul de 
cuvânt al instituției, a precizat faptul 
că se vor aduna nemulțumirile părin-
ților și vor căuta soluții.  

„Programul de după-amiază este 
la majoritatea grupelor. Orarul este 
făcut după preferințele părinților, 
ținem cont de dorințele lor. La toate 
grupele care s-au format este plin 
de copii. Multe cercuri nu au organi-
zat preselecții, tocmai pentru a oferi 
posibilitatea la cât mai mulți copii să 
vină. Nu înțeleg nemulțumirile părin-
ților, în condițiile în care se poate ve-
rifica. Sălile sunt pline, copiii învață 
chiar și la catedrele noastre. Eu, de 

exemplu, am o grupă de 40 de copii, 
am pus orarul în așa fel încât să vină 
cât mai mulți copii. Noi adunăm ne-
mulțumirile părinților și va fi un con-
siliu de administrație în care se vor 
lua cele mai bune soluții ca toată 
lumea să fie fericită. Noi suntem 
pentru copii, sunt foarte mulți copii 
și nu poate fi toată lumea fericită. În 
momentul de față, avem 4.900 de 
copii înscriși, avem și copii pe listele 
de așteptare”, declară prof. Ana 
Hegyi Purice, purtător de cuvânt al 
Palatului Copiilor Iași.  

În legătură cu profesorii care își 
pun orele preferențial, în funcție și 
de orarul pe care îl au la privat, re-
prezentanții Palatului Copiilor Iași nu 
au putut transmite informații.  

„Nu ține de Palatul Copiilor și de 
imaginea instituției aceste informa-
ții. Noi nu știm ce fac profesorii în 
timpul lor liber, fiecare este liber să 
facă ceva. În total, sunt aproximativ 
100 de profesori”, adaugă prof. Ana 
Hegyi Purice, purtător de cuvânt al 
Palatului Copiilor Iași.  

Scandal la Palatul Copiilor Iași, 
unitate de învățământ care organi-
zează activități de educație nonfor-
mală, în spiritul deschiderii spre o 
educație eficientă, prin cursuri spe-
cifice de cerc, atelier sau laborator. 
Părinții cer modificarea orarului.  

Ștefana ȘOVEA

Scandal de proporții la Palatul Copiilor Iași! Părinții 
cer schimbări radicale: „Mulți profesori fac cursuri în 
privat și nu îi interesează de copiii care vin la Palat”
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Corul academic „Gavriil Musicescu” 
al Filarmonicii Moldova din Iași va 
susține un concert coral în cadrul 
celei de-a 14-a ediții a Festivalului 
Internațional al Muzicii Mecanice. 
Evenimentul va avea loc vineri, 20 
septembrie 2024, la ora 19:30, în 
Sala Voievozilor de la Palatul Culturii 

 
În cadrul Festivalului Internațional al Muzicii 

Mecanice, Corul „Gavriil Musicescu” va oferi un 
concert special, prezentând lucrări din diverse 
perioade și stiluri muzicale. Sub bagheta dirijoru-
lui Consuela Radu-Țaga, corul va aduce un reper-
toriu rafinat și variat, demonstrând excelența și 
versatilitatea sa artistică într-un cadru de presti-
giu. Această performanță va completa oferta cul-
turală a festivalului, oferind publicului o 
experiență muzicală memorabilă. 

Corul „Gavriil Musicescu”, un simbol al 
excelenței artistice, va susține un 
concert în cadrul Festivalului 
Internațional al Muzicii Mecanice 
Corul „Gavriil Musicescu” este recunoscut 

pentru excelența sa artistică și pentru contribuția 
semnificativă la viața culturală a orașului Iași. De-
a lungul anilor, corul a susținut numeroase con-
certe atât în țară, cât și în străinătate, câștigând 
aprecierea publicului. Repertoriul corului include 
lucrări din diverse perioade și stiluri muzicale, de 
la muzică clasică, la contemporană, demonstrând 

versatilitatea și măiestria interpreților. 
Sub conducerea dirijoarei Consuela Radu-

Țaga, corul va oferi o interpretare deosebită, pro-
mițând să încânte publicul cu un repertoriu variat 
și rafinat. Dirijoarea, cunoscută pentru talentul 
său și abordarea inovatoare, va ghida corul printr-
un program ce va include lucrări de compozitori 
renumiți. Evenimentul va fi prezentat de Prof. 
Carmen Zaharia-Danicov, aducând o notă de ele-
ganță și profesionalism serii. 

Intrare liberă pentru  
publicul iubitor de muzică 
Intrarea la concert este liberă, oferind astfel 

tuturor iubitorilor de muzică ocazia de a se bucura 
de acest spectacol deosebit. Participarea la acest 
concert reprezintă o oportunitate unică de a as-
culta live un cor de renume și de a experimenta 
frumusețea muzicii corale într-un cadru istoric și 
impresionant, cum este Sala Voievozilor de la Pa-
latul Culturii. 

În cadrul festivalului, concertul corului „Gavriil 
Musicescu” va fi, cu siguranță, unul dintre mo-
mentele de vârf, atrăgând atât localnici, cât și vi-
zitatori din alte orașe și țări. Acest eveniment nu 
doar că promovează muzica corală, dar și contri-
buie la îmbogățirea peisajului cultural al Iașului, 
consolidându-i statutul de important centru cul-
tural și artistic. În plus, festivalul va include și se-
siuni de workshopuri și conferințe, aducând în 
prim-plan discuții despre evoluția tehnologică în 
muzică și impactul acesteia asupra compoziției 

și interpretării muzicale. În cadrul Festivalului In-
ternațional al Muzicii Mecanice, vizitatorii vor avea 
ocazia să exploreze un vast univers al muzicii me-
canice, un gen muzical care integrează tehnologii 
și instrumente inovatoare. Festivalul, organizat de 
Muzeul Științei și Tehnicii „Ștefan Procopiu” din 
Iași, aduce în prim-plan o selecție de performanțe 
muzicale care îmbină aspecte istorice și contem-
porane ale muzicii mecanice. Această ediție ani-
versară a festivalului promite să fie una 
deosebită, cu un program variat care include con-
certe, expoziții și demonstrații interactive. Festi-
valul nu doar că celebrează muzica mecanică, dar 
și educă publicul despre evoluția și impactul teh-
nologic asupra muzicii. 

De la crearea de instalații muzicale inova-
toare, la interpretarea unor lucrări de referință, 
Festivalul Internațional al Muzicii Mecanice se do-
vedește a fi un eveniment cultural important, care 
aduce împreună pasionații de muzică, tehnologie 
și artă. Acest festival subliniază angajamentul Mu-
zeului Științei și Tehnicii „Ștefan Procopiu” de a 
promova și păstra tradiția muzicală, precum și de 
a încuraja explorarea și aprecierea diverselor 
forme de expresie artistică. 

Concertul Corului academic „Gavriil Musi-
cescu” va avea loc vineri, 20 septembrie 2024, la 
ora 19:30, în Sala Voievozilor de la Palatul Culturii 
din Iași. Acest eveniment promite să fie un mo-
ment deosebit în cadrul festivalului, oferind o 
oportunitate rară de a trăi emoția muzicii corale 
de înaltă calitate într-un cadru deosebit. 

Iulia MARIA

Corul academic „Gavriil Musicescu” va susține 
un concert la sfârșitul săptămânii, în cadrul 
Festivalului Internațional al Muzicii Mecanice
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Lucrările de excavare de la Spitalul Regional 
de Urgență Iași au fost finalizate și deja s-a trecut 
la torcretarea săpăturii, pentru ca aceasta să nu 
se surpe. A fost necesară o astfel de tehnică, pen-
tru ca fundația unității medicale să fie cât mai re-
zistentă.  

Au fost finalizate lucrările de excavare 
de la Spitalul Regional de Urgență Iași 
și s-a torcretat săpătura  
Reporterii BZI au aflat, pe surse, că lucrările 

de excavare de la Spitalul Regional de Urgență 
(SRU) Iași au fost finalizate și s-a trecut deja la ta-
luzarea săpăturii. Nu a fost excavată toată supra-
fața, deoarece într-o zonă a șantierului s-au 
descoperit vestigiile arheologice. Pe o porțiune a 
șantierului se face cercetare arheologică. S-a tur-
nat torcret, betonul care susține pereții săpăturii, 
să nu alunece și să nu se surpe. A fost necesară 
torcretarea, deoarece groapa este de adâncime 
mare, are undeva la 7-8 metri. Astfel, a fost nece-
sară tehnica asta pentru a preveni surparea să-
păturii. Cercetarea arheologică se va desfășura 
pe o porțiune de 2.500-3.000 de metri pătrați, iar 

după ce arheologii vor încheia cercetarea, se vor 
continua lucrările și pe această porțiune. Indiciile 
privind existența unor vestigii arheologice pe șan-
tier au fost descoperite la începutul lunii august 
2024, motiv pentru care o mică parte din săpătu-
rile de SRU au fost sistate.  

SRU Iași va avea 850 de paturi  
de spitalizare continuă,  
60 de paturi de urgență 
SRU Iași va fi situat în zona Moara de Vânt, din 

municipiul Iași, va fi organizat pe centre de îngri-
jire, grupate pe patologii înrudite și va avea 850 
de paturi de spitalizare continuă, 60 de paturi de 
urgență, 45 de paturi pentru spitalizare de zi, 70 
de cabinete ambulatorii, 19 de săli de operație, 
servicii avansate de imagistică, radiologie inter-
vențională, endoscopie, cardiologie intervențio-
nală și neuroștiinte. La finalizare,  Spitalul 
Regional de Urgență Iași va avea o suprafață con-
struită totală de 202.689 metri pătrați, va fi struc-
turat pe nouă nivele 2S+P+5E+Eth și va fi 
desfășurat pe o suprafață de teren de 120.000 de 
metri pătrați. În cadrul SRU Iași, vor funcționa 

șase centre medicale, anume: cap şi gât, (99 de 
paturi), toracic (104 paturi), abdominal (275 de pa-
turi), articulaţii, coloană vertebrală şi traumă (75 
de paturi), medicină internă (135 de paturi) şi cen-
trul pentru mamă şi copil (76 de paturi). Pe lângă 
secțiile de la Spitalul Clinic Județean de Urgență 
„Sf. Spiridon” Iași, vor fi transferate și paturi de la 
Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii „Sf. Maria” 
Iași, Spitalul Clinic de Obstetrică și Ginecologie 
„Elena Doamna” Iași, Spitalul Clinic de Urgență 
„Prof. Dr. Nicolae Oblu” Iași, Spitalul Clinic „Dr. C. 
I. Parhon” Iași, precum și de la Spitalul Clinic de 
Pneumoftiziologie Iași. Valoarea totală a proiec-
tului este estimată la 668.000.000 de euro, bani 
alocaţi din fonduri europene, un împrumut de la 
Banca Europeană de Investiţii şi de la bugetul de 
stat. Se preconizează că lucrările la Spitalul Re-
gional de Urgență Iași vor fi finalizate în următorii 
patru ani, iar acesta va fi funcțional începând cu 
anul 2028. Lucrările efective la Spitalul Regional 
de Urgență Iași au debutat în data de 19 aprilie 
2024, iar recent au fost finalizate lucrările de ex-
cavare.  

Codruța ȘOROAGĂ

Lucrările de excavare de la Spitalul 
Regional de Urgență Iași au fost 
finalizate! Pe o porțiune a șantierului se 
va desfășura o cercetare arheologică



ACTUALITATE joi, 19 septembrie <0

Unii angajați de la SC Citadin 
încasează, anual, sume uriașe de la 
companie pentru nimic. Trei dintre ei 
sunt pensionari de mai mult timp,  
dar nu renunță la funcție 

 
Compania SC Citadin SA se află în subordinea 

Primăriei Iași, iar pe 20 iulie 2023 au fost aleși noii 
membrii ai Consiliului de Administrație, pe o pe-
rioadă de patru ani. Din cei șapte membri, trei au 
avut funcții majore în cadrul companiei și sunt 
pensionari de mai mulți ani. Totuși, aceștia con-
tinuă să încaseze sume importante de la Citadin, 
pentru una, două ședințe lunare la companie. 

Angajații de la Citadin care  
încasează sume uriașe pentru nimic 
Președintele Consiliului de Administrație (CA) 

de la SC Citadin SA este Mihai Teodorescu, un 
pensionar de 79 de ani care, în trecut, a ocupat 
mai multe funcții în companie, chiar și de director 
general. Acesta încasează o pensie de 6.588 lei, 
la care se mai adaugă o indemnizație de 5.794 lei 
de la Citadin, ca președinte al Consiliului de Ad-
ministrație. Este extrem de avantajos, având în 
vedere că membrii din CA se întâlnesc odată, de 
două ori pe lună. Mihai Teodorescu nu mai știa 
când a fost ales în funcție, (probabil din cauza vâr-
stei) și a precizat că ar mai avea cam un an de 
mandat când, de fapt, acesta se va încheia în 
2027. În urmă cu doi ani, la Citadin a fost un scan-
dal în urma unei angajări suspecte. 

„Sunt deja la pensie, am lucrat aproape 60 de 
ani la Citadin. Am fost ales să fiu președintele 
Consiliului de Administrație, având în vedere că 
am o mare experiență în domeniu și știu foarte 

bine compania. Voi aștepta acum să mi se ter-
mine mandatul, cred că mai am un an, cam așa, 
nici nu știu exact cât mai este. După, vreau să mă 
retrag complet, cred că este suficient”, a spus 
Mihai Teodorescu, președintele Consiliului de Ad-
ministrație de la Citadin. 

Kristian Bârzu încasează  
peste 16.000 de lei pe lună  
Kristian Bârzu a fost directorul tehnic al com-

paniei din 2012 până în 2023, iar actualmente este 
membru în Consiliul de Administrație la Citadin și 
Termo Service. Deși are 71 de ani și încasează 
lunar o pensie de 8.631 lei, mai primește, lunar, 
3.071 lei de la Citadin și 5.488 lei de la Termo Ser-
vice. Mai mult, soția sa, de asemenea pensionară, 
trecută de vârsta de 70 ani, lucrează ca operator 
PC la compania Citadin. 

„Nu mai sunt director tehnic de doi ani, pa”, a 
fost tot ce a avut de spus Kristian Bârzu, membru 
în Consiliul de Administrație de la Citadin. 

Deși Kristian Bârzu a precizat că nu mai este 
director tehnic de doi ani, în declarația sa de 
avere, publicată la data de 3.06.2024, la venituri, 
apare că în anul fiscal 2023 a încasat suma de 
193.875 lei pentru funcția de director tehnic la Ci-
tadin. Înseamnă că Bârzu ori minte, ori memoria 
îi joacă feste la cei 71 de ani. 

Maria Gheorghiu mai vrea un mandat 
Maria Gheorghiu a fost, până în 2023, directo-

rul economic la Citadin, încasând până anul trecut 
201.020 lei pentru această funcție. Ea primește 
deja de câțiva ani, lunar, o pensie de 7.692 lei. Pe 
lângă aceste venituri, ea mai primește și 3.071 lei 
de la Citadin și 3.344 lei de la Salubris, fiind mem-
bră în CA, în ambele instituții. Deși a ieșit la pen-

sie, Maria Gheorghiu a transmis că nu ar refuza 
dacă va mai fi aleasă ca membru în CA peste trei 
ani. 

„Într-adevăr, am ocupat funcția de director 
comercial până anul trecut, însă am ieșit la pensie 
și am renunțat. Acum sunt membru în Consiliul de 
Administrație, nu pot pleca, aștept să mi se ter-
mine mandatul. Cei care m-au ales au considerat 
că sunt potrivită pentru această funcție. Vom 
vedea după ce termin mandatul dacă voi mai con-
tinua, nu știu ce va fi până atunci”, a precizat 
Maria Gheorghiu, membru în Consiliul de Adminis-
trație de la Citadin.  

Ieșenii plătesc sume imense 
Lunar, pentru cei șapte membri CA de la Cita-

din și pentru directorul general, îi costă pe ieșeni 
52.822 de lei. Din Consiliul de Administrație mai 
fac parte și Cătălin Neculau, Liviu-Gabriel Bulgaru, 
Adrian-Gigi Postolache și Andrei Gazea. Directorul 
general de la Citadin, Marius Ionescu, a încasat un 
salariu de 310.551 lei în 2023, 25.879 de lei lunar. 
Nu este de mirare că lucrările efectuate de 
această societate sunt de o calitate îndoielnică, 
iar multe străzi din oraș arată dezastruos. Citadin 
are o cifră de afaceri de 61.531.189 lei și doar un 
profit net de 2.514.492 lei, dar și datorii de 
30.966.416 lei. Directorii firmelor publice din Iași 
încasează salarii incredibile. 

Reporterii BZI l-au contactat și pe directorul 
Marius Ionescu, directorul Citadin SA, pentru a ne 
oferi un punct de vedere. Acesta nu a răspuns la 
niciun apel.  

Citadin plătește unii angajați cu sume uriașe 
în fiecare an, deși aceștia sunt deja ieșiți la pen-
sie. 

Petronel ȘTEFAN

Pensionari de aproape 80 de ani, angajați pe sume uriașe 
la Citadin. Vin la birou o dată pe lună pentru o ședință: 
„Cred că mai am un an de mandat, nici nu mai știu”



ACTUALITATE<< joi, 19 septembrie

Scene de coșmar, la Iași. O 
mamă a fost bătută și 
agresată sexual de un 
necunoscut. Individul a 
intrat peste ea în casă, la 
ora 02:00 dimineață.  
Când a scăpat din mâinile 
individului, femeia  
a cerut disperată  
ajutorul polițiștilor 

 
O tânără, mama unei fetițe, a 

trecut prin clipe de coșmar după ce 
s-a trezit noaptea cu un bărbat ne-
cunoscut în casă. Femeia a fost lo-
vită, iar mai apoi a fost agresată 
sexual aproape două ore. Când a 
scăpat din mâinile individului, a 
cerut ajutorul polițiștilor, sunând la 
112. Procurorii ieșeni au făcut câteva 
precizări, legate de acest incident. 
„La data de 8 septembrie 2024, ora 
04:28, lucrătorii de poliție au fost se-
sizați, prin SNUAU 112, de o persoană 
de gen feminin, domiciliată în mediul 
rural, cu privire la faptul că o per-
soană necunoscută, de gen mascu-
lin, a pătruns în locuința sa, context 

în care a agresat-o fizic și sexual. În 
urma efectuării cercetărilor, prin or-
donanța din data de 16 septembrie 
2024, a fost pusă în mișcare acțiu-
nea penală față de prezumtivul 
autor, sub aspectul comiterii, în con-
curs real, a infracțiunilor de violare 
de domiciliu, lovirea sau alte violențe 
și agresiune sexuală”, a declarat pro-
curorul Ștefan Fânariu, purtătorul de 
cuvânt al Parchetului de pe lângă 
Tribunalul Iași. Un caz similar s-a pe-
trecut la Iași, în urmă cu ceva timp, 
când un individ a intrat peste o fe-
meie în casă și a violat-o. 

Tânăra mamă din Iași  
a fost bătută și  
agresată sexual 2 ore 
Individul a fost reținut după mai 

multe zile de la comiterea faptei. „La 
data de 8 septembrie 2024, în jurul 
orei 02:00, persoana vătămată se 
afla la domiciliu împreună cu fiica sa 
minoră, împrejurare în care a obser-
vat că o persoană necunoscută în-
cerca să intre în imobil. Deși 
persoana vătămată a opus rezis-
tență, inculpatul ar fi pătruns, fără 

drept, în locuință și i-ar fi aplicat vic-
timei mai multe lovituri, cu pumnul 
în zona feței, provocându-i leziuni ce 
au fost evaluate, printr-un număr de 
una, două zile, îngrijiri medicale pen-
tru vindecare. În continuare, pe par-
cursul a aproximativ două ore, 
inculpatul ar fi atins-o pe persoana 
vătămată la nivelul sânilor și în zona 
intimă, fără acordul acesteia. Prin 
ordonanța organelor de cercetare 
penală, din data de 16.09.2024, s-a 
dispus reținerea prezumtivului autor 
pentru o durată de 24 de ore”, a mai 
declarat procurorul Ștefan Fânariu, 
purtătorul de cuvânt al Parchetului 
de pe lângă Tribunalul Iași. 

Individul a fost arestat 
preventiv pentru 30 de zile 
La data de 17.09.2024, Judecăto-

rul de drepturi și libertăți din cadrul 
Judecătoriei Iași a admis propune-
rea Parchetului de pe lângă Judecă-
toria Iași, dispunând arestarea 
preventivă a inculpatului pentru o 
durată de 30 de zile. „Admite propu-
nerea de arestare preventivă, for-
mulată de Parchetul de pe lângă 

Judecătoria Iași, în dosarul de urmă-
rire penală nr. 8763/261/P/2024, în 
ceea ce îl privește pe inculpatul 
ROȘU Cosmin-Mihai și, în conse-
cință, în baza art. 226 Cod procedură 
penală, raportat la art. 202 Cod pro-
cedură penală și art. 223 alin. (2) Cod 
procedură penală, dispune aresta-
rea preventivă a inculpatului ROȘU 
Cosmin-Mihai, cercetat sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de lovire sau 
alte violențe, faptă prev. de art. 193 
alin. (2), din Cod penal și agresiune 
sexuală, faptă prevăzută de art. 219 
alin. (1) din Cod penal, cu aplicarea 
art. 38 alin. (1) din Codul penal, pen-
tru o perioadă de 30 de zile, înce-
pând cu data de 17.09.2024 și până 
la data de 16.10.2024, inclusiv”, au 
decis judecătorii de la Judecătoria 
Iași. Dacă va fi găsit vinovat pentru 
lovire și agresiune sexuală, riscă să 
ajungă după gratii. Tot după gratii a 
ajuns și un tânăr care a agresat se-
xual două femei. Tânăra mamă, din 
Iași, care a fost bătută și agresată 
sexual este, acum, înafara oricărui 
pericol. 

Dragoș SAVIN

O tânără mamă din Iași a fost bătută și agresată 
sexual 2 ore. Un bărbat necunoscut a intrat peste 
ea, noaptea, în casă. În imobil era și o fetiță
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Ultimele răzbunări în comuna Rediu. 
Primarul Ciprian Grosu nu vrea să 
asfalteze strada Dealul Zorilor, 
pentru că a aflat că localnicii  
au votat cu contracandidatul  

 
Din cauză că nu a mai primit un mandat de pri-

mar din partea localnicilor din comuna Rediu, pri-
marul USR Ciprian Grosu se răzbună pe aceștia. 
Deși oamenii care locuiesc pe strada Dealul Zori-
lor au făcut nenumărate sesizări, acesta nu le-a 
asfaltat și nici măcar nu le-a „peticit” drumul.  

Ultimele răzbunări  
ale primarului din Rediu!  
Ciprian Grosu nu vrea să le asfalteze 
strada, pentru că nu l-au votat 
Cetățenii care locuiesc pe strada Dealul Zori-

lor, din comuna Rediu, județul Iași, sunt revoltați 
din cauză că primarul Ciprian Grosu nici în ulti-
mele săptămâni de mandat nu dorește să le as-
falteze drumul. Aceștia susțin că la mijloc este 
vorba de o răzbunare din cauză că nu l-au votat la 
alegerile din 9 iunie 2024.  

„Drumul de pe dealul zorilor este impractica-
bil, au asfaltat doar în campania electorală. Într-
o săptămână au venit de două ori și au pus un fel 
de pietriș cu smoală care acum, după ploile care 
au fost, este dezastru în zonă. Este vorba despre 
strada Dealul Zorilor, numărul 25. În prima cam-
panie electorală, în primul an când a intrat domnul 
Ciprian Grosu primar, noi am votat un vecin de-al 

nostru, nu mai știu exact din ce partid politic 
făcea parte, Serediuc, așa se numea domnul. 
Fiind vecinul nostru, noi l-am votat pe el, Ciprian 
Grosu a aflat acest lucru și nu a mai făcut nimic 
timp de patru ani de zile pe această stradă. S-au 
depus sesizări, au fost vecini care s-au dus la pri-
mar cu facturile de la service și nu s-a întâmplat 
nimic. Anul acesta, cu o lună înainte de campania 
electorală, a venit să asfalteze, dar a pus un pie-
triș amestecat cu smoală. Acel material, în con-
tact cu apa și cu mașinile care trec zilnic, s-a rupt, 
s-a făcut un drum impracticabil. Arată ca un drum 
dintr-un sat din Vaslui, uitat de lume, cred că și 
acolo e mai bine. Anul acesta a candidat la primă-
rie și domnul Cristi Condrea și cred că tot majori-
tatea persoanelor de la Dealul Zorilor, văzând că 
domnul Grosu nu a făcut nimic timp de patru ani, 
l-au votat pe el. De atunci, de când s-au votat pri-
marii, nu au mai făcut nimic și a postat astăzi pe 
grupul de Whatsapp că nu s-a votat de CL asfal-
tarea. Oamenii i-au spus că dacă nu s-a votat as-
faltarea, măcar să vină să niveleze, să îndrepte 
drumul, să facă ceva. Eu am făcut de două ori 
pană, m-am săturat”, a spus unul dintre oamenii 
care locuiesc în zonă.  

Menționăm că localnicul din Rediu a dorit să 
își păstreze anonimatul din cauză că Ciprian Grosu 
este o persoană răzbunătoare și nu își dorește să 
intre într-un conflict cu acesta.  

Amintim că un bărbat din comuna ieșeană 
Rediu a pus lacătul pe afacere după ce primarul 
Ciprian Grosu a refuzat să-i emită autorizația de 
funcționare.  

Ciprian Grosu dă vina pe Consiliul Local! 
Proiectul de asfaltare nu a fost aprobat 
de aleșii locali 
Contactat de reporterii BZI, Ciprian Grosu a 

susținut că nu este vorba de nicio răzbunare, însă 
de trei ani consilierii locali nu aprobă proiectul de 
asfaltare. În același sens, primarul din Rediu a 
transmis că, după perioada ploioasă, va interveni 
pe strada Dealul Zorilor și va repara drumul.  

„Sunt în lucru toate. Bineînțeles că nu este 
adevărat, nu este nicio răzbunare la mijloc din 
cauză că nu m-au votat. De trei ani merg în Con-
siliul Local să aprob această asfaltare, iar Consi-
liul Local nu o aprobă. Am mai intervenit, anul 
acesta, cu reparații și vom interveni în continuare, 
nu are nicio legătură alegerea mea ca primar cu 
strada. Am intervenit în fiecare an. Domnul vice-
primar nu a votat niciodată pentru această asfal-
tare. Imediat după ce se opresc ploile, că am 
înțeles că plouă și mâine (n.r. azi, 19 septembrie 
2024), vom interveni în zonă cu reparații”, a decla-
rat primarul Ciprian Grosu. 

Menționăm faptul că nici zilele comunei nu au 
fost organizate, oamenii au susținut și atunci că 
la mijloc a fost vorba de răzbunarea primarului Ci-
prian Grosu, pentru că nu a mai ieșit primar.  

Ultimele răzbunări în comuna Rediu. Primarul 
Ciprian Grosu nu vrea să asfalteze strada Dealul 
Zorilor, pentru că a aflat că localnicii au votat cu 
contracandidatul. Drumul este impracticabil, unii 
localnici și-au avariat și autoturismele.  

Alexandra MAISNER

Ultimele răzbunări la Rediu! Primarul Ciprian 
Grosu nu vrea să asfalteze strada, pentru că a 
aflat că localnicii au votat cu contracandidatul
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Incompetența primarului  
Mihai Chirica lovește din nou!  
Lucrările de la podul Vămășoaia  
din Bucium s-au blocat din cauza 
angajaților din primărie 

 
Deși relocarea utilităților de la podul peste 

râul Vămășoaia din Bucium ar fi trebuit prevăzută, 
angajații din primăria condusă de Mihai Chirica nu 
au luat în seamă acest aspect, dintr-un total de-
zinteres pentru ieșenii care le plătesc salariile. 
Șantierul stagnează de trei luni, iar șoferii petrec 
zeci de minute în trafic. 

Lucrările de la podul Vămășoaia  
din Bucium s-au blocat din cauza 
incompetenței Primăriei Iași.  
Angajații din instituție nu au prevăzut 
prelungirea termenului de finalizare  
Edilul Mihai Chirica le râde în nas ieșenilor și îi 

umilește în fiecare zi. Nici după trei luni nu a fost 
posibilă relocarea utilităților de la podul Vămă-
șoaia din Bucium, iar reprezentanții Primăriei Iași 
ridică din umeri și dau vina pe durata mare de rea-
lizare a procedurilor de avizare a celor de la Del-
gaz Grid.  

„În acest moment se lucrează la relocarea re-
țelelor electrice din arealul podului. Abia zilele tre-
cute am obținut toate aprobările de la Delgaz Grid. 
Din nefericire, procedura cu cei de la Delgaz Grid 
a fost foarte greoaie, ei se ocupă de toate aceste 

operațiuni. Am primit promisiunea că în două săp-
tămâni se vor finaliza aceste relocări și apoi vom 
continua lucrările de modernizare la pod. După re-
locarea utilităților, în maxim 30 de zile, finalizăm 
lucrările la pod. Adică în luna octombrie 2024. Re-
locarea utilităților nu ține de primărie sau de so-
cietățile din subordine. Am insistat, în repetate 
rânduri, ca relocarea acestora să fie accelerată, 
le-am oferit tot sprijinul pentru realizarea docu-
mentațiilor și aprobările necesare privind mate-
rializarea relocării”, au transmis reprezentanții 
Primăriei Municipiului Iași.  

Din cauză că se circulă pe o singură bandă, 
zona Bucium este paralizată, sufocată în fiecare 
zi, indiferent de oră. Șoferii petrec zeci de minute 
în trafic, chiar ore, să străbată câțiva kilometri.  

Amintim aici că lucrările de la podul Vămă-
șoaia din Bucium au fost demarate în luna iulie 
2024.  

Ieșenii sunt nemulțumiți de 
funcționarii publici ai  
administrației locale. Primăria Iași  
s-a transformat în grădină zoologică 
Este cât se poate de clar că, în Primăria Iași, 

funcționarii plătiți din banii contribuabililor, a ie-
șenilor care stau blocați în trafic cu orele, stau re-
laxați pe scaune, fără să fie deranjați de nimeni, 
se plimbă nestingheriți prin pauzele la cafea fără 
să fie trași la răspundere. Cum este posibil ca di-
rectorii tehnici și oamenii din subordine să nu fi 

prevăzut, cu toate studiile de fezabilitate în față, 
cu toate studiile geotehnice și zecile de docu-
mente necesare pentru demararea unui proiect, 
că la podul Vămășoaia este necesară relocarea 
utilităților? Cine îi va trage la răspundere pe acești 
funcționari care sunt plătiți regește și care nu își 
îndeplinesc atribuțiile de serviciu?  

Mai revoltător este faptul că primarul Mihai 
Chirica a fost director tehnic într-o firmă cunos-
cută din Iași, iar din informațiile deținute de BZI, 
și-a îndeplinit sarcinile bine, oare acesta și-a uitat 
meseria? Toți ieșenii sunt nemulțumiți de presta-
ția edilului și a funcționarilor publici pe care ar 
trebui să îi coordoneze, să îi verifice și, evident, 
să le penalizeze incapabilitatea și dezinteresul 
față de ieșeni. Acești oameni sunt angajați în Pri-
măria Iași pentru a lucra pentru oameni, nu doar 
pentru lefe.  

Asemuim Primăria Iași exact cu o grădină zoo-
logică, unde maimuța nu se înțelege cu măgarul, 
iar primarul nu poate fi leu, ci doar un motan răp-
ciugos care nu se înțelege nici cu păsărelele, nici 
cu păsăricile, dar nici cu pitpalacul și papagalii din 
primărie.  

Incompetența primarului Mihai Chirica lovește 
din nou! Lucrările de la podul Vămășoaia din Bu-
cium s-au blocat din cauza angajaților din primă-
rie. Niciunul dintre aceștia nu a prevăzut 
relocarea utilităților din zonă, iar ieșenii vor mai 
petrece ore în trafic din cauza acestor incompe-
tenți.  

Alexandra MAISNER

Primarul Mihai Chirica se pricepe cel mai bine la scuze! 
Lucrările de la podul Vămășoaia din Bucium s-au blocat 
din cauza incompetenței angajaților din primărie. 
Șoferii stau în cozi kilometrice, zeci de minute
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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CONDOLEANȚE †Cu sincere regrete anunțăm trecerea în neființă a 
celei ce a fost colega noastră de suflet, doamna 

Georgeta Climescu. Departamentul Contabilitate 
transmite sincere condoleanțe, multă putere 

familiei și prietenilor! Ne rugăm ca Bunul 
Dumnezeu să ofere mângâiere celor care sunt 

îndurerați în urma cumplitului moment. 
Dumnezeu să o ierte!

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează 
electrician întreținere în cadrul 
Abatorului de păsari din Podu-
Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 
multe detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de telefon: 
0232.222.111
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Bulgaru Luiza  titular al 
PUD/PUZ/Program  
“Intocmire PUZ – 
schimbare zona de 
functiune din L1a in A1 – 
subzone activitatilor 
productive compuse din 
industrie si servicii.”, 
amplasat în: Județul Iași, 
Comuna Miroslava, Sat 
Gaureni, Str, Constantin 
Langa, nr.cad: 76310, 
75960, terenuri în suprafață 
de 2000 mp, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de 
obținere a avizului de 
mediu. Prima versiune a 
proiectului de plan/program 
propus poate fi consultată 
la sediul APM Iasi – Calea 
Chişinăului nr. 43, în zilele 
de luni-joi (orele 8.00 – 
16.30 ) și vineri (orele 8.00 
– 14.00). Observațiile 
publicului se primesc la 
sediul APM Iași – Calea 
Chişinăului nr. 43, în termen 
de 15 zile calendaristice de 
la publicarea anunțului.  

LICITAȚII 

Subscrisa MOLDROM 
INSOLVENCY IPURL cu 
sediul în Iasi, strada 
Sărărie, nr. 6, bloc UJCM, 
mezanin, Complex Tg. 
Cucului, jud.Iaşi, în calitate 
de lichidator judiciar al 
debitorului S.C. ELECTRO 
SABINY S.R.L, desemnat 
prin încheierea 
nr.82/06.11.2019, anunţă, 
în conformitate cu 
prevederile Legii 85/2014, 
scoaterea la vânzare prin 
licitaţie publică a activului 
aparţinând debitoarei S.C. 
ELECTRO SABINY S.R.L - 
Echipamente şi stocuri, Pret 

vanzare 1.056 (euro) 
reprezentând 30% din preţul 
total de 3.520 euro stabilit 
prin raportul de evaluare. 
Licitaţiile vor avea loc la 
sediul lichidatorului judiciar  
din Iasi, strada Sărărie, nr. 
6, bloc UJCM, mezanin, 
Complex Tg. Cucului, 
jud.Iaşi în datele de 
25.09.2024, 02.10.2024, 
09.10.2024, 16.10.2024 şi 
23.10.2024, ora 13°°. 
Documentaţia care 
cuprinde regulamentul de 
vânzare, lista cu bunurile şi 
descrierea acestora poate fi 
consultată la sediul 
lichidatorului. Toţi cei care 
pretind vreun drept asupra 
bunurilor mobile vor anunţa 
în scris lichidatorul judiciar 
cu cel puţin o zi înaintea 
datei fixate pentru şedinţa 
de licitaţie. Condiţii: 
Achitarea taxei de 
participare în valoare de 
500 lei şi a garanţiei de 
participare în valoare de 10 
% din preţul de începere a 
licitaţiei pentru bunul care 
intenţionează să îl cumpere 
în contul debitoarei S.C. 
ELECTRO SABINY S.R.L 
deschis la Libra Internet 
Bank – 
RO31BREL0002002218120
100, copii după actele 
societăţii, împuternicire 
scrisă pentru persoana care 
reprezintă societatea, iar 
pentru pesoanele fizice: 
actul de identitate şi o 
copie după acesta. 
Documentele care atestă 
îndeplinirea condiţiilor de 
participare la licitaţie vor fi 
depuse la sediul 
lichidatorului cu cel putin 
24 ore înainte de data 
licitaţiei. Relaţii 
suplimentare la telefon 
0744692986.

CONDOLEANȚE 
Cu profundă durere în suflete, colectivul BZI 
anunță pierderea celei care a fost Georgeta 
Climescu. Geta, așa cum era cunoscută de 

toți, ne-a părăsit pe 10 septembrie, chiar de 
ziua ei de naștere, pentru a se alătura unei 
lumi mai bune. Draga noastră, vei rămâne 
mereu în inimile și sufletele tuturor. Copiii 
de la BZI nu te vor uita niciodată și îți vor 

simți lipsa în fiecare clipă. Deși Geta a plecat 
din BZI pentru totdeauna, locul ei va 
rămâne veșnic gol. Regrete eterne!

CONDOLEANȚE †Cu adâncă tristețe în suflet, familia 
Florin, Violeta și Claudiu 

Asimionesei deplânge trecerea în 
neființă a celei care a fost Georgeta 

Cimescu. În aceste momente 
transmitem sincere condoleanțe 
familiei greu încercate. Nu o vom 

uita niciodată. Dumnezeu să o 
odihnească în pace!
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Iașul se află astăzi, 19 septembrie, sub cod 
portocaliu de inundații, pe cursurile Prut, Siret și 
Bârlad. Însă specialiștii din cadrul Administrației 
Bazinale Apă Prut-Bârlad susțin că situația este 
sub control pe cursurile de apă care se află pe 
raza județului Iași. 

Iașul se află sub  
atenționare cod galben de ploi  
și cod portocaliu de inundații 
Ploile își fac din nou apariția în zona Moldovei, 

pe raza județului Iași, după episodul din weeken-
dul 13 - 15 septembrie, atunci când precipitațiile 
au ajuns la cantități și de peste 100 de litri pe 
metru pătrat. Astfel, pentru ziua de 19 septembrie, 
meteorologii au emis un cod galben de ploi, aver-
tizarea fiind valabilă începând cu ora 03:00 și 
până la ora 18:00. 

„În intervalul menționat, în județele Iași, Vaslui, 
Galați, Suceava Botoșani, Neamț, Bacău și Vran-
cea vor fi perioade cu averse. În intervale scurte 
de timp sau prin acumulare, cantitățile de apă vor 
fi de 15 - 25 l/mp și izolat, de peste 30 l/mp”, au 
transmis meteorologii.  

De asemenea, hidrologii au emis și un cod 
portocaliu de inundații pe râurile Bârlad, Siret și 
Prut din județele Iași, Vaslui și Galați. Astfel, pe 
aceste cursuri de apă se vor menține valori ridi-
cate de debite și niveluri, ca urmare a propagării 
viiturilor formate anterior în amonte, cu posibile 
depășiri ale cotelor de apărare. Acest cod porto-
caliu de inundații intră în vigoare pe 19 septem-
brie, de la ora 05:00 și până la ora 18:00.  

„Fenomenele vizate constau în scurgeri im-
portante pe versanţi, torenţi şi pâraie, viituri ra-
pide pe râurile mici, cu posibile efecte de inundaţii 
locale şi creşteri de debite şi niveluri. De aseme-
nea, există probabilitatea depăşirii cotelor de 
apărare”, au declarat hidrologii.  

În același timp, reprezentanții Administrației 
Bazinală Apă Prut-Bârlad au transmis că nu sunt 
înregistrate probleme pe cursurile de apă din ju-
dețul Iași și că se așteaptă noul episod de ploi 
pentru a oferi un punct de vedere.  

„Nu sunt înregistrate probleme pe cursurile de 
apă din Iași. Am văzut că a fost emis un cod por-
tocaliu de inundații, însă noi nu am înregistrat 
probleme. Așteptăm să vedem cât va ploua zilele 
astea și asta e”, a declarat Andreea Poenaru, pur-

tător de cuvânt Administrația Bazinală Apă Prut-
Bârlad. 

Ploile din weekendul  
13 - 15 septembrie au blocat Iașul  
Mai multe străzi și gospodării au fost inundate 

luni, 16 septembrie, după codul portocaliu de ploi 
care a fost emis de meteorologi pentru weekendul 
13 - 15 septembrie. Realitatea i-a lovit pe șoferi 
luni dimineață, când toate arterele din oraș erau 
blocate. Mai mult, bulevardul Poitiers era inundat 
cu apă, la fel și pasajul Frumoasa. Pompierii ieșeni 
au avut zeci de intervenții pentru evacuarea apei 
din subsoluri de bloc sau din parcări.  

Pentru finalul acestei luni, meteorologii trans-
mit că precipitații vor continua izolat, în unele 
zone, iar temperaturile vor ajunge până la 14 grade 
Celsius. 

Iașul se află în ziua de 19 septembrie sub cod 
galben de ploi și cod portocaliu de inundații. Însă, 
specialiștii din cadrul Administrației Bazinale Apă 
Prut-Bârlad susțin că situația este sub control pe 
cursurile de apă care se află pe raza județului Iași.  

Gabriela RUSU

Iașul, sub cod portocaliu de inundații. 
Conducerea de la Administrația 
Bazinală Apă Prut-Bârlad așteaptă 
ploile pentru a lua, apoi, măsuri



EXPRES joi, 19 septembrie 20

Subofițerul cu bișon  
a schimbat locul de agățat 
Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

poveste cu soldați. Ciprică Popoesq este ăla care 

făcea nani cu bișonul și v-au mai povestit babele, 
și în trecut, și că, căuta să combine fete pe feis-
buc. De când a aflat nevastă-sa despre asta, l-a 
obligat să-și șteargă feisbucul, dar nu e o pro-
blemă pentru el. Acum, agață pe linkdin. Nu are 
succes, dar el tot încearcă... Nepastă-sa ar tre-
bui să fie un pic mai vigilentă, că iar ajunge să 
facă nani cu bișonul nea Ciprică... 

Iaca premarul vrea să-l  
pună pe frate-su vice 
În continuarea rubricii de azi, babele vă mai 

spun câte ceva despre premarul de la Țibănași, 
Ulică Pirilă. Din câte se aude, el face niște pre-
gătiri pentru ca frate-su, Floricel, să fie pus vice. 
Apăi și așa se spune că toată comuna este con-
trolată de cei doi, dacă se mai face și vice, s-au 

dus oamenii naibii. A, cică sunt niște combinații 
puternice cu terenuri și bani de pe subvenții, dar 
povestim mai multe în edițiile viitoare. Până 
atunci, mai adună babele enformații ca totul să 
fie mai savuros... 

Combinații cu iz penal, cu primăria 
La final de rubrică, babele vă mai spun câ-

teva vorbe despre niște combinații dubioase, fă-
cute între cetepeu și premărie. Faza este că între 
cele două enstetuții se spală bani grei pentru lu-
crări fictive. Cetepeul cere, periodic, bani pentru 
reparațiile liniilor de tramvai, de exemplu, dar 
aceste lucruri nu s-au făcut niciodată. Aici ar tre-
bui să arunce un ochi enstetuțiile competente pe 
controale. S-ar putea lăsa cu niște dosare penale 
nasoale...

Bursa bârfelor

Un șofer, prins beat la Coarnele 
Caprei, a fost condamnat la un an și 
o lună de închisoare. Acesta avea o 
alcoolemie de 0.80 miligrame de 
alcool pur în aerul expirat când a fost 
oprit de polițiști. Zilele trecute, 
judecătorii au stabilit ce pedeapsă 
merită 

 
Un bărbat din Iași a fost condamnat la închi-

soare după ce a fost prins băut la volan. Dragoș 
Gheorghe Moisuc, la data de 15.07.2022, ora 19:26, 
după ce, anterior, a consumat băuturi alcoolice, a 
condus autoturismul marca Skoda pe DJ 281, în 
localitatea Coarnele Caprei, având o îmbibație al-
coolică de peste 0,80 mg alcool pur în sânge, res-
pectiv de l,47 mg (la prima probă recoltată la ora 
20:14) și de l,28 mg la cea de-a doua probă recol-
tată la ora 21:14, conform buletinului de analiză to-
xicologică nr. 1302/A, din 18.07.2022). Bărbatul a 
fost trimis în judecată, iar zilele trecute a fost 
condamnat la închisoare. „Condamnă pe inculpa-
tul MOISUC DRAGOȘ-GHEORGHE la pedeapsa de 
un an și o lună închisoare pentru săvârșirea in-
fracțiunii de «conducerea unui vehicul sub influ-
ența alcoolului sau a altor substanțe». În baza 
dispozițiilor art. 67 alin. 2 Cod penal”, au decis ju-
decătorii de la Judecătoria Hârlău. 

Un șofer, prins beat la Coarnele Caprei, 
a fost condamnat. Nu a fost singurul 
Un alt bărbat condamnat pentru că a condus 

beat este Costel Ionuț Chircu. Acesta a fost prins 
în flagrant, de polițiști, la data de 14 septembrie 
2022, la volanul unui vehicul Opel, aflându-se sub 
influența alcoolului. Acesta mai avea și permisul 
suspendat. Conform buletinului de analiză toxico-
logică, acesta avea o îmbibație alcoolică de 3,48 

mg la prima probă și de 3,33 mg la a doua probă. 
Cu toate că deja băuse alcool, Costel Ionuț Chircu 
s-a aventurat pe străzi. Mai întâi a condus până la 
locuința fostei soții, în comuna Ceplenița, unde a 
ajuns la ora 14:30. A petrecut aproximativ jumă-
tate de oră acolo, în compania socrului și a fiicei 
sale. La plecare, socrul său l-a întrebat dacă poate 
conduce. Sigur pe sine, Costel Chircu i-a spus 
acestuia că nu are nicio problemă să conducă în 
stare de ebrietate și fără permis de conducere. 
Era convins că nu va fi prins de polițiști, având 
acest curaj, poate, chiar din cauza băuturii. A ple-
cat apoi în afara localității Ceplenița, la volanul 
aceluiași autoturism. Beat la volan, a fost prins re-
cent un alt șofer, la Iași. Pe numele acestuia a fost 
deschis dosar penal. 

A primit o pedeapsă  
de 3 ani și 6 luni de închisoare 
La ora 19:45, lucrătorii din cadrul Poliției Ru-

tiere Iași l-au oprit pe Costel Chircu, în cadrul ope-
rațiunilor obișnuite de control. După ce l-au dus 

la spital pentru a i se preleva probe biologice din 
sânge, organele de poliție au constatat că șoferul 
avea și permisul de conducere anulat din anul 
2020. Recent, un alt tânăr din Iași a urcat la volan 
fără permis. Judecătoria Hârlău îl condamnase pe 
acesta la doi ani de închisoare cu suspendare 
pentru aceeași infracțiune. Întrucât, la momentul 
comiterii celei de-a doua infracțiuni, prima pe-
deapsă nu era considerată executată, instanța a 
făcut aplicarea dispozițiilor recidivei postcon-
damnatorii. Drept urmare, Judecătoria Hârlău l-a 
condamnat pe Costel Chircu la trei ani și șase luni 
de închisoare, de data asta cu executare în regim 
de detenție. Costel Chircu a făcut apel, sperând 
ca sentința să îi fie redusă, a invocat faptul că pe-
depsele aplicate pentru cele două infracțiuni sunt 
mult prea aspre față de circumstanțele cauzei. 
Curtea de Apel i-a respins cererea și a menținut 
sentința inițială de trei ani și șase luni de închi-
soare. Vă reamintim că zilele trecute un șofer a 
fost prins beat la volan, la Coarnele Caprei. 

Dragoș SAVIN

Un șofer, prins beat la Coarnele Caprei, a fost 
condamnat la închisoare. Avea o alcoolemie de 
0.80 miligrame de alcool pur în aerul expirat


